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Bijlage 1: Toelichting omgevingsdialoog Foodcourt  

 

Vanuit de gebiedsontwikkeling Uden-Noord zijn de inwoners van het plangebied en de gemeente al 

vele jaren met elkaar in goed gesprek. Ook tijdens de ontwikkeling van het Foodcourt is er op diverse 

momenten contact geweest met de omwonenden. Zo zijn er een tweetal informatieavonden gehouden, 

is er een inloopavond georganiseerd in het kader van het ontwerp bestemmingsplan, zijn er een 

meerdere werksessies gehouden en zijn er in navolging van een ingezonden brief op bestuurlijk niveau 

diverse gesprekken gevoerd. Deze bijlage beschrijft de belangrijkste bevindingen van deze 

omgevingsdialoog.  

 

De onderstaande tijdlijn geeft een visueel overzicht van de belangrijkste momenten in deze 

omgevingsdialoog, specifiek voor het Foodcourt. 

 

 

 

Zowel de omwonenden als de gemeente hebben de wederzijdse waardering uitgesproken voor de open 

communicatie en de wens om deze communicatie ook open te houden en met elkaar in gesprek te 

blijven over de leefbaarheid en de ontwikkelingen in het plangebied Uden-Noord. Hier zetten we sterk 

op in, ook in de toekomst.  

 

Hieronder volgt een inhoudelijke weergave van de gevoerde omgevingsdialoog.  

 

Door de omwonenden van het Foodcourt zijn er sinds de bekendmaking tijdens een tweetal 

informatieavonden in 2015 enkele acties gehouden, tegen de komst van het Foodcourt. Zo hebben zij 

in januari 2016 aan de gemeente hun zorgen geuit over de ontwikkeling van het Foodcourt in een 

gezamenlijke brief en was in maart 2016 op locatie een ludieke actie met ballonnen. In deze brief 

hebben de omwonenden aangegeven dat ze graag op individueel niveau op zoek willen gaan naar 

oplossingen en dat zij hierover graag met de gemeente in gesprek willen. Alle ondertekenaars zijn op 

bestuurlijk niveau uitgenodigd voor een persoonlijk gesprek, om hun zorgen en wensen te 

bespreken. De omwonenden/eigenaren (niet iedere woning wordt door de eigenaar bewoond) van een 

zestal percelen zijn op dit aanbod ingegaan en met hen zijn (meerdere) gesprekken gevoerd.  

 

De belangrijkste bevindingen van deze gesprekken zijn: 

 

 De beleving bij de komst van het Foodcourt verschilt. Niet iedereen in het plangebied heeft 

namelijk dezelfde wensen. Zo zijn er omwonenden/eigenaren die hun eigendom graag verkopen, 

dan wel willen herontwikkelen tot een (bedrijfsmatige) functie die past binnen het Masterplan. Zij 

zien juist kansen en willen graag meeliften op de ontwikkelingen in het gebied, zoals het 

Foodcourt. Er zijn ook omwonenden/eigenaren die aangeven graag te willen blijven wonen en die 

inzetten op het verhogen van het woongenot. Zij zijn minder gerust op de komst van het 

Foodcourt. Zij vrezen voor overlast, zoals zwerfafval, geluid en stank. 

 

 Omdat niet alle wensen gelijk zijn en veelal ook niet met elkaar in overeenstemming zijn, 

verkopen/herontwikkelen versus blijven wonen, is het een gezamenlijke zoektocht naar de juiste 
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oplossing(en). De gemeente heeft de omwonenden/eigenaren van harte uitgenodigd om hun 

ideeën in een vroeg stadium met de gemeente te delen, zodat wij dan gezamenlijk kunnen 

bekijken of dat we tot een passende oplossing kunnen komen voor alle bewoners in het 

plangebied. De omwonenden/eigenaren hebben aangegeven graag gebruik te maken van dit 

aanbod; 

 

 Het zou de omwonenden/eigenaren die willen verkopen/herontwikkelen helpen als de gemeente 

de mogelijkheden die het Masterplan biedt zou toelichten en bij voorkeur specifieker zou 

benoemen. Alhoewel juist de markt wordt uitgedaagd om binnen de geldende beleidskaders (het 

Masterplan) te komen met nieuwe en innovatieve concepten, concepten waar de gemeente op dit 

moment geen zicht op heeft, maar die bijdragen aan de ambities van Uden in Uden-Noord, zijn de 

mogelijkheden die op voorhand worden gezien, in een brief nader verwoord. Deze brief is 

verstrekt.  

 

 Met name de onzekerheid over wat wordt de volgende ontwikkeling, ontneemt woongenot. De 

omwonenden geven veelal aan dat zij er prettig wonen en dat met name de komst van Bernhoven, 

maar in enkele gevallen ook de komst van Hotel Uden-Veghel, hier zelfs in positieve zin aan 

hebben bijgedragen. Echter het komt nu wel erg dichtbij en wat volgt? Om deze onzekerheid weg 

te nemen, is besproken dat het actualiseren van het vigerende bestemmingsplannen uit 1983 en 

2006 de omwonenden/eigenaren in het plangebied zou kunnen helpen. Dit geactualiseerde 

bestemmingsplan zou dan afgestemd moeten gaan worden op de wensen van de 

omwonenden/eigenaren, zodat duidelijk wordt waar ontwikkelmogelijkheden zijn voorzien 

(gewenst) en waar de huidige woonfunctie behouden blijft, zodat de onzekerheid (deels) kan 

worden weggenomen. Dit heeft geresulteerd in een post in de begroting voor 2017, zodat 

gezamenlijk met de omwonenden/eigenaren het bestemmingsplan zoveel als mogelijk in 

overeenstemming met hun wensen kan worden geactualiseerd. 

 

Naast deze individuele gesprekken zijn er een aantal werksessies met de omwonenden gehouden. 

Deze werksessies hadden (en hebben) betrekking op de inpassing van het Foodcourt in haar omgeving. 

Een belangrijk aspect in deze is de overgang van het Foodcourt naar de belendende percelen en de 

openbare ruimte. Alhoewel verplichte geluidswerende maatregelen maar beperkt aan de orde zijn, 

willen de gemeente en de ontwikkelaar voorzien in een 

goede erfafscheiding als onderdeel van het groenplan, die 

zoveel als mogelijk naar wens is van de 

omwonenden/eigenaren van de belendende percelen. 

Tijdens deze sessies is vooral de wens geuit voor een 

aardewal met daarop een scherm, om het zicht zoveel als 

mogelijk te ontnemen op het Foodcourt en het Foodcourt 

een groene uitstraling te geven. Aan deze wens kan 

tegemoet gekomen worden en dit is ook zo besproken 

met de aanwezigen tijdens deze sessies. Dit betekent wel, 

dat op een enkele plek waar te weinig ruimte is om deze 

geheel op het terrein van het Foodcourt te leggen, de 

erfafscheiding (aardewal) deels op het belendende perceel 

komt te liggen. Dit is bespreekbaar zo is aangegeven door de eigenaar. In de regels van het 

bestemmingsplan is een voorwaardelijke verplichting opgenomen, aangaande de noordelijke 

erfafscheiding met de Looweg. Verder hebben de omwonenden/eigenaren verzocht om de maximale 

hoogte van de lichtmasten tot een minimum te beperken. Dit is toegezegd en is geregeld in het 

voorliggende bestemmingsplan. Ook aan de geuite wens om de gedachte noordelijke toegang voor 

langzaam verkeer en hulpdiensten via de Looweg naar het Foodcourt niet te realiseren en in plaats 
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hiervan deze toegang aan de westzijde te realiseren, is voorzien in het voorliggende bestemmingsplan. 

Afgesproken is dat voordat realisatie van het Foodcourt daadwerkelijk gaat plaatsvinden, er wederom 

overleg zal plaatshebben met de omwonenden/eigenaren over de nadere detaillering en de uitvoering 

van de inpassing/erfafscheiding.  

 

Tijdens deze informatieavonden/inloopavond/gesprekken/werksessies zijn er (naast de inpassing) 

diverse onderwerpen de revue gepasseerd, een drietal aspecten willen we hier graag kort toelichten: 

 

De omwonenden vrezen mogelijk overlast als gevolg van zwerfafval, geluid en stank. Voor overlast van 

geluid en geur hoeft niet gevreesd te worden. De afstanden tussen de restaurants en de woningen zijn 

ruim voldoende om overlast te voorkomen. Het bestemmingsplan voorziet in een goede ruimte 

ordening en daarmee is ook geregeld dat er geen overlast kan ontstaan van geluid en geur. Zo wordt 

voldaan aan de richtafstanden die zijn afgesproken middels de VNG-brochure ‘Bedrijven en 

milieuzonering’. Dit is bovendien bevestigd in de uitgevoerde onderzoeken. Ter bescherming van een 

goed woon- en leefklimaat zijn in het Activiteitenbesluit bovendien normen opgenomen, waaraan 

voldoen dient te worden. Geur- en geluidsoverlast zijn derhalve niet aan de orde. 

 

Met betrekking tot zwerfafval geldt dat het bestrijden hiervan een gedeelde verantwoordelijkheid is van 

zowel de restaurants als de gasten. De restaurants richten zich op het schoonhouden van de directe 

omgeving van de restaurants. Meerdere keren per dag wordt het eventuele zwerfvuil opgeruimd door 

de medewerkers. Anderzijds zorgen de restaurants ervoor dat het gasten zo gemakkelijk mogelijk 

wordt gemaakt afval weg te gooien. Zo worden op basis van onderzoek naar consumentengedrag 

afvalbakken op strategische punten in en om de restaurants geplaatst. Indien in de omgeving op 

bepaalde plaatsen sprake is van overlast door zwerfvuil, dan kan dit aan de restaurants worden 

gemeld, waarna het zwerfvuil alsnog zal worden opgeruimd. In overleg kunnen altijd extra bakken 

bijgeplaatst worden. De toekomstige exploitant van de McDonalds vestiging en McDonalds Nederland, 

hebben tijdens de inloopavond aan de omwonenden aangeboden, om indien het probleem van 

zwerfafval zich voordoet, met hen op zoek te gaan naar een oplossing om dit te voorkomen. Zij 

onderschrijven het belang van een schone omgeving en willen graag een goede buur zijn. Naast dat de 

exploitanten zelf ook gebaat bij een schone en aantrekkelijke omgeving, is middels het activiteiten-

besluit geregeld, dat zij verplicht zijn om de directe omgeving van de restaurants schoon te houden.  

 

Met de werkgroep Jeugd & Veiligheid, waar onder andere de politie, de BOA’s, maatschappelijke 

organisaties en de gemeente zitting in hebben, is afgesproken dat, zodra het Foodcourt ook 

daadwerkelijk gerealiseerd gaat worden, de ondernemers op het Foodcourt samen met de werkgroep 

gaan bekijken of en zo ja, welke maatregelen het beste genomen kunnen worden om te waarborgen 

dat het voor iedereen prettig toeven is en blijft op het Foodcourt. Hierbij kan gedacht worden aan het 

voorkomen dat er een hangplek gaat ontstaan. 

 

Een tweede aspect wat veel is besproken is de verwijsmast. De hoogte en overlast als gevolg van de 

verlichting zijn daarbij genoemde aspecten. Naar de benodigde hoogte is uitgebreid onderzoek 

gedaan. Er is zoveel als mogelijk geluisterd naar de wens om de hoogte te beperken. Er is in overleg 

met alle gebruikers gekozen voor de minimale variant van de mast. Dit heeft consequenties voor de 

zichtbaarheid (zie hiervoor het Beeld Effect Rapport bij het bestemmingsplan), echter de ontwikkelaar 

en gebruikers zijn bereid om deze consequenties te aanvaarden. Derhalve is de mast met circa 20% 

verlaagt naar maximaal 40m. 

 

In de regels van het bestemmingsplan is, ter bescherming van omwonenden, vastgelegd dat de 

verwijsmast dient te voldoen aan de NSVV-richtlijn met betrekking tot verlichting. Hiermee wordt de 

lichthinder naar de omgeving zo veel mogelijk beperkt. Ook is in de huurovereenkomsten met de 
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gebruikers expliciet opgenomen dat de verlichting qua intensiteit en lichtsterkte gelijkwaardig dient te 

zijn. Daarmee is geregeld dat er geen bewegende, wisselende of knipperende verlichting mag worden 

toegepast. Dat is ook een voorwaarde van Rijkswaterstaat voor goedkeuring. De verlichting van de 

restaurants is alleen aan binnen de openingstijden van de APV. Voor TinQ geldt dat deze gedurende de 

nacht verlicht blijft. De plek van de reclame-uiting van de TinQ bevindt zich op een lagere positie op 

de mast. De logo’s zijn maar aan twee zijden verlicht. Doordat de logo’s haaks op de snelweg staan 

zijn deze niet gericht naar de rondweg of kern. 

 

Als alternatief voor de verwijsmast is geopperd om losse borden langs de snelweg te plaatsen. De 

keuze voor een verwijsmast is tweeledig. Vanuit het perspectief van ondernemen biedt een verwijsmast 

een veel hogere attentiewaarde: alle trekkers van het plan staan bij elkaar op de verwijsmast met 

uniforme uitstraling, waarbij de verwijsmast is gepositioneerd direct op de locatie van het plan. 

Hierdoor is er een directe link tussen de verwijsmast en het Foodcourt, zodat de bezoekers de locatie 

goed kunnen vinden en er geen zoekverkeer ontstaat. Daarnaast werkt het versterkend als de partijen 

zich gezamenlijke presenteren op de verwijsmast, direct op de locatie zelf. Bovendien is dit een 

voorwaarde voor de partijen om zich te vestigen op de locatie. Niet alleen vanuit het perspectief van 

ondernemen zijn losse borden geen optie, ook fysiek is het (nagenoeg) onmogelijk. Het is namelijk niet 

mogelijk/wenselijk om voor alle 5 gebruikers een veelheid aan borden langs de snelweg te plaatsen. Zo 

zijn er in de directe omgeving geen (onvoldoende) geschikte locaties beschikbaar. Vanuit Eindhoven 

bijvoorbeeld wordt de snelweg voor en nabij de op- en afritten afgeschermd door een geluidsmuur en 

geluidswal waardoor er eenvoudigweg geen plek is. Vanuit Nijmegen bevindt zich voor de op- en 

afritten natuurgebied De Maashorst, alwaar ook geen borden gewenst zijn. 

 

Het derde aspect wat veel is besproken, is het omleggen van de Looweg. Het omleggen van de Looweg 

zelf is goed ontvangen. Door met name het gebiedsplatform en het fietsforum wordt aangedrongen op 

losliggende fietspaden. Deze zijn, zo wordt gesteld, niet ingetekend in het huidige ontwerp van het 

Foodcourt, waarmee wordt verondersteld dat er ook geen losliggende fietspaden worden gerealiseerd. 

Dat er geen losliggende fietspaden zijn ingetekend op de verbeelding van het Foodcourt heeft als 

reden, dat bij het indienen van de grondbieding het ontwerp van de Looweg niet is meegenomen. Dit is 

ook niet gevraagd. Deze verbeelding geeft alleen weer dat de Looweg wordt omgelegd. Het ontwerp 

van de Looweg echter wordt, voordat deze gerealiseerd gaat worden, in samenspraak met alle 

belanghebbenden, waaronder het gebiedsplatform, het fietsforum, de omwonenden en de gemeente, 

vorm gegeven. Wanneer alle belanghebbenden gezamenlijk tot de conclusie komen, dat een ontwerp 

met losliggende fietspaden het beste ontwerp is, dan zullen losliggende fietspaden worden 

gerealiseerd. Er zijn echter ook andere opties denkbaar, zoals een fietsstraat. Daarbij kan gedacht 

worden aan het voorkomen dat doorgaand autoverkeer nog van de Looweg gebruik kan maken. Dit kan 

bijvoorbeeld door een landbouwsluis toe te passen. In overleg met de omwonenden zou dan ook 

geregeld kunnen worden, dat zij deze sluis zelf kunnen bedienen vanuit de auto (of automatisch op 

basis van kenteken) en dat zij daarmee zelf wel van de Looweg gebruik kunnen blijven maken in beide 

richtingen. Voordeel voor de omwonenden is dan, dat er minder verkeer op de Looweg zit en dat ook 

de ambulancedienst er geen gebruik meer van kan maken. Dit laatste wordt door de omwonenden 

ervaren als overlast, waarvan nut en noodzaak wordt begrepen. Met de openstelling van de aparte toe-

/en afritten aan de A50 voor HOV en ambulancedienst lijkt nut en noodzaak minder aan de orde. Dit 

laatste is nog niet nader besproken met de ambulancedienst. Dit zal onderdeel uitmaken van het 

gezamenlijke traject om te komen tot het ontwerp voor de Looweg. Alle opties zijn in deze open. 

 

Na dit uiterst zorgvuldige en intensieve traject om de wensen en zorgen van de omwonenden in beeld 

te krijgen, is het college van mening, dat binnen de haar voorliggende mogelijkheden, zoveel als 

mogelijk is geluisterd naar de omwonenden en ook rekening is en wordt gehouden met hun wensen. 

Met de wens/eis van omwonenden om het Foodcourt niet te realiseren, kan helaas niet worden 
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meegegaan. Met de afspraken die zijn gemaakt om ook in het vervolgtraject gezamenlijk op te blijven 

trekken, waaronder het actualiseren van de vigerende bestemmingsplannen uit 1983 en 2006, het 

verder detailleren van de inpassing/erfafscheidingen en het ontwerpen van de Looweg, wordt de 

verdere ontwikkeling van het Foodcourt met vertrouwen tegemoet gezien. Het aanbod van de 

toekomstige exploitanten om samen met de omwonenden eventuele overlast van bijvoorbeeld 

zwerfafval weg te nemen en het willen zijn van een goede buur, versterkt dit vertrouwen. 

 

Alhoewel niet ontvankelijk als zienswijze, willen wij in het kader van de omgevingsdialoog tot slot 

graag reageren op de petitie die is aangeboden aan de gemeente en in ontvangst is genomen door de 

Burgemeester op 8 juli 2016. Deze petitie is ondertekend door bezorgde Udenaren en staat voor “Geen 

grote gele M maar een grote aardbei; kansen voor de plaatselijke ondernemers”  

 

Wij nodigen de plaatselijke ondernemers van harte zijn uit om te ondernemen in Uden-Noord. De 

plaatselijke ondernemers zijn altijd welkom om samen met de gemeente de mogelijkheden te 

onderzoeken. En ingeval er zich graag een streekrestaurant wil vestigen, wat zich richt op de 

snelweg/regio en daarmee niet in het centrum van Uden een plek zou moeten krijgen, dan gaan we 

graag samen op zoek naar een plek hiervoor op of nabij het Foodcourt. Dat de grote spelers nu het 

voortouw nemen en in Uden een Foodcourt realiseren, maakt niet dat er geen plek is voor plaatselijke 

ondernemers. Zij kunnen juist profiteren van de aanwezigheid van de grote spelers en de infrastructuur 

die is/wordt aangelegd. Het zijn geen concurrenten maar aanjagers. 


